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SPRAWOZDANIE 

Z DZIAŁALNOŚCI KOMISJI REWIZYJNEJ 

RADY MIEJSKIEJ W SZTUMIE ZA ROK 2018 

 

Zgodnie z art. 18 ust. 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (tekst 

jednolity Dz. U. z 2018 roku, poz. 994 ze zmianami) i na podstawie § 112 Statutu Miasta  

i Gminy Sztum stanowiącego załącznik do obwieszczenia nr 1.2015 Rady Miejskiej  

w Sztumie z dnia 28 stycznia 2015 roku w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały  

w sprawie uchwalenia Statutu Miasta i Gminy Sztum (Dziennik Urzędowy Województwa 

Pomorskiego z dnia 11 lutego 2015 roku, poz. 413) zmieniony uchwałą Nr LIV.434.2018 Rady 

Miejskiej w Sztumie z dnia 10.10.2018 roku, uchwały nr XLII.362.2017 Rady Miejskiej w 

Sztumie z dnia 28 grudnia 2017 roku w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej 

na I półrocze 2018 roku, uchwały nr L.409.2018  Rady Miejskiej  w Sztumie z dnia 3 lipca 

2018 roku w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na II półrocze 2018 roku 

zmienionej uchwałą Nr LIV.435.2018 w sprawie zmiany planu pracy Komisji Rewizyjnej na II 

półrocze 2018 roku.  

 

Komisja Rewizyjna w roku 2018 przeprowadzała kontrole na 10 posiedzeniach w 

oparciu o wyżej wymienione plany pracy komisji zatwierdzone przez Radę Miejską w Sztumie 

w następującym składzie osobowym: 

1. Adam Kaszubski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej,  

2. Piotr Ostrowski– Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej,  

3. Bartosz Mazerski – członek Komisji Rewizyjnej,  

4. Ewa Paduch – członek Komisji Rewizyjnej,  

5. Krzysztof Stelmach – członek Komisji Rewizyjnej.  

 

I. Pierwsze posiedzenie w dniu 22 stycznia 2018 roku odbyło się w dwóch częściach. W 

pierwszej części posiedzenia w terenie komisja dokonała kontroli dostawy wyposażenia wraz 

z montażem mebli do budynku zaplecza sanitarno- szatniowego stadionu piłkarsko- 

lekkoatletycznego w Sztumie. W drugiej części posiedzenia- w urzędzie komisja dokonała  

kontroli dokumentacji dotyczącej dostawy wraz z montażem mebli do budynku zaplecza 

sanitarno- szatniowego stadionu piłkarsko- lekkoatletycznego w Sztumie.  

 

Na tym samym posiedzeniu komisja przyjęła sprawozdanie z przeprowadzonej kontroli 

dokumentacji dotyczącej segregacji  i wywozu odpadów komunalnych. Komisja Rewizyjna na 

podstawie dokonanej analizy dokumentów i informacji udzielonych przez kierownika Referatu  
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Gospodarki Komunalnej i Bezpieczeństwa pozytywnie ocenia działalność Przedsiębiorstwa 

Wodociągów i Kanalizacji w Sztumie w zakresie segregacji i wywozu odpadów komunalnych.  

Stwierdza się dużą dbałość przedsiębiorstwa w zakresie obsługi mieszkańców- odbiór odpadów 

jest prowadzony terminowo zgodnie z podanym mieszkańcom harmonogramem. Jednakże 

należy przedsięwziąć działania w kierunku większej edukacji mieszkańców uzasadniającej 

konieczność segregacji śmieci. Segregacja śmieci jest bardzo ważna ze względu na ochronę 

środowiska naturalnego. Wpływa bezpośrednio na zmniejszenie ilości odpadów na 

komunalnym wysypisku śmieci. Segregacja śmieci ułatwia proces recyklingu odpadów, gdyż 

plastik, szkło, czy papier poddane odpowiedniej obróbce są wykorzystane do wytworzenia 

nowych produktów. Dodatkowym, ekonomicznym argumentem przemawiającym za 

segregacją są niższe opłaty za odbiór odpadów  segregowanych. Poprzez selektywną zbiórkę 

odpadów przyczyniamy się do tego, że miejsce, w którym żyjemy jest czystsze, poprawiamy 

wizerunek oraz estetykę naszej okolicy.  Sprawozdanie z przeprowadzonej kontroli stanowi 

załącznik nr 1 do niniejszego sprawozdania. 

 

II. Na drugim posiedzeniu w dniu 26 stycznia 2018 roku Komisja dokonała w terenie  kontroli 

inwestycji pn. „Poprawa jakości życia mieszkańców terenów wiejskich poprzez modernizację 

świetlicy wiejskiej w Postolinie”.  W drugiej części posiedzenia- w urzędzie  przeprowadzono 

analizę dokumentacji dotyczącej inwestycji pn. „Poprawa jakości życia mieszkańców terenów 

wiejskich poprzez modernizację świetlicy wiejskiej  w Postolinie”.  
 

III. Na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej w dniu 26 marca 2018 roku  w terenie  dokonała 

kontroli inwestycji pn. „Utworzenie i wyposażenie placówki Senior +” w Sztumie przy ul. Reja: 

w zakresie robót  budowlanych i dostawy wyposażenia. W drugiej części posiedzenia komisja 

dokonała analizy  dokumentacji dotyczącej inwestycji pn. „Utworzenie i wyposażenie placówki 

Senior +” w zakresie robót  budowlanych i dostawy wyposażenia. 

Na tym samym posiedzeniu komisja przyjęła sprawozdanie z kontroli dostawy wraz z 

montażem mebli do budynku zaplecza sanitarno- szatniowego stadionu piłkarsko- 

lekkoatletycznego w Sztumie. Komisja Rewizyjna na podstawie dokonanej wizji lokalnej  w 

budynku zaplecza sanitarno-szatniowego stadionu piłkarsko-lekkoatletycznego, po analizie 

dokumentów oraz wyjaśnień udzielonych przez kierownika Referatu Inwestycji, nie stwierdziła 

nieprawidłowości w realizacji dostawy mebli i sprzętu wraz z montażem. Komisja pozytywnie 

oceniała zrealizowane zadanie. Środki finansowe na zakup mebli i sprzętu wydatkowano 

gospodarnie i oszczędnie. W ocenie Komisji Rewizyjnej zakup wyposażenia i mebli jest jak 

najbardziej uzasadniony i celowy. Zakupiony sprzęt i meble są w ładnej stonowanej kolorystyce, 

wykonane z wysokiej jakości materiałów z trzyletnią gwarancją oraz dostosowane do 

obowiązujących standardów. Utworzone zaplecze sanitarno-szatniowe umożliwia propagowanie 

zdrowego  i sportowego stylu życia. Zapewnia sportowcom i  młodzieży miejsce do rozwijania 

pasji i  zainteresowań związanych ze sportem. Będzie służyć naszym mieszkańcom, a przede 
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wszystkim   naszej młodzieży, klubom sportowym działającym na terenie Miasta i Gminy Sztum.  

Sprawozdanie z kontroli stanowi załącznik nr 2 do niniejszego sprawozdania z działalności. 

Komisja Rewizyjna przyjęła również sprawozdanie z przeprowadzonej kontroli inwestycji pn. 

„Poprawa jakości życia mieszkańców terenów wiejskich poprzez modernizację świetlicy 

wiejskiej   w Postolinie”. Komisja Rewizyjna na podstawie dokonanej wizji lokalnej  na 

przedmiotowej inwestycji, po analizie dokumentów oraz informacji i wyjaśnień udzielonych 

przez kierownika Referatu Inwestycji, nie stwierdziła nieprawidłowości w realizacji inwestycji 

pn. „Poprawa jakości życia mieszkańców terenów wiejskich poprzez modernizację świetlicy 

wiejskiej   w Postolinie”. Inwestycja celowa i potrzebna mieszkańcom i długo przez nich 

wyczekiwana- zrealizowana zgodnie z dokumentacją techniczną. Wykonana solidnie, zgodnie 

ze sztuką budowlaną. Inwestycja była współfinasowana ze środków Unii Europejskiej w 

ramach Europejskiego Funduszu Rolnego na rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich  w wysokości 

199 663,00 zł., to jest na poziomie 63,63% poniesionych kosztów realizowanej inwestycji. W 

ocenie Komisji Rewizyjnej w ramach zrealizowanej inwestycji powstał dla mieszkańców nowy 

kompleks wyremontowanych pomieszczeń, to jest sala wielofunkcyjna- świetlica, 

pomieszczenia socjalne, dwie toalety, w tym jedna dostosowana dla osób niepełnosprawnych, 

pomieszczenie pomocnicze, kotłownia na pellet, wiatrołap, ciągi komunikacyjne oraz podjazd 

dla osób niepełnosprawnych. Obiekt stanowi miejsce aktywizacji, a także integracji 

mieszkańców w ramach organizowanych przez nich spotkań  

i różnych przedsięwzięć. W związku z tym, że w wyniku dokonanej wizji lokalnej Komisja 

stwierdziła liczne pęknięcia na złączeniach proponuje się, aby po okresie grzewczym,  

w okresie wiosennym dokonać sprawdzenia i w ramach napraw gwarancyjnych sukcesywnie 

usunąć te usterki oraz usunąć uszkodzenia fug między kafelkami w łazienkach. Komisja 

poddaje pod rozwagę wykonanie osobnego pomieszczenia na składowanie opału - pelletu  

z uwagi na to, że istniejące pomieszczenie na kotłownię jest zbyt małe na składowanie opału. 

Z uwagi na to, że w wielu miejscach występują wybrzuszenia na podłodze w świetlicy zaleca 

się monitorowanie i w miarę możliwości osuszenie zwłaszcza w okresie ciepłych dni. 

Sprawozdanie z kontroli stanowi załącznik nr 3  do niniejszego sprawozdania z działalności. 

 

IV. Na kolejnym posiedzeniu w dniu 23 kwietnia 2018 roku komisja w terenie dokonała  

kontroli i wizji lokalnej inwestycji pn. „Urządzenie miejsca rekreacyjno- wypoczynkowego w 

Barlewiczkach jako wzmocnienie oferty turystycznej Krainy Dolnego Powiśla”. 

W drugiej części posiedzenia w  urzędzie przeprowadzono analizę dokumentacji dotyczącej 

inwestycji pn. „Urządzenie miejsca rekreacyjno- wypoczynkowego w Barlewiczkach jako 

wzmocnienie oferty turystycznej Krainy Dolnego Powiśla”. 
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W dalszej części posiedzenia Komisja Rewizyjna przyjęła sprawozdania z przeprowadzonej 

kontroli inwestycji pn. „Utworzenie i wyposażenie placówki Senior+” w Sztumie przy ul. Reja: 

w zakresie wykonanych robót budowlanych i dostawy wyposażenia”. Komisja Rewizyjna na 

podstawie dokonanej wizji lokalnej  w budynku kontrolowanej inwestycji pn. „Utworzenie i 

wyposażenie placówki Senior+” przy ul. Reja w Sztumie: w zakresie wykonanych robót 

budowlanych i dostawy wyposażenia”, po analizie dokumentów oraz wyjaśnień udzielonych 

przez inspektora Referatu Inwestycji i zastępcę dyrektora Sztumskiego Centrum Kultury, nie 

stwierdziła nieprawidłowości w realizacji wykonanych robót budowlanych i dostawy 

wyposażenia. Komisja pozytywnie oceniła zrealizowane zadanie i uznała je w pełni za zasadne 

i celowe. Środki finansowe na zakup mebli i sprzętu wydatkowano gospodarnie. Roboty zostały 

wykonane zgodnie z projektem oraz normami technicznymi i sztuką budowlaną. Zastosowano 

wysokiej jakości materiały. Na uwagę zasługuje fakt, że wykonawca w ramach wynagrodzenia 

umownego wykonał dodatkowe prace w celu poprawy funkcjonalności pomieszczeń. 

Aranżacja pomieszczeń jest przytulna i przyjazna o ładnej stonowanej kolorystyce. 

Wyposażenie pomieszczeń cechuje wysoka jakość, estetyka i funkcjonalność.  Na wykonane 

roboty budowlane wykonawca udzielił 60 miesięcznej gwarancji i rękojmi do 08 grudnia 2022 

roku. W wyniku zakończonych robót budowlanych zaadaptowano pomieszczenia Sztumskiego 

Centrum Kultury zlokalizowane na parterze budynku na potrzeby Klubu Senior+. Obiekt 

dostosowano do korzystania przez osoby niepełnosprawne. Wszystkie pomieszczenia w 

budynku są ze sobą skomunikowane za pomocą przestronnych korytarzy i przejść. Zaleca się, 

aby w trakcie okresu gwarancyjnego, po 2- 3 latach użytkowania usunąć widoczne pęknięcia 

w łazienkach. Dzięki tej placówce stworzono centrum aktywności dla Seniorów jako miejsce 

spotkań umożliwiające rozwijanie zainteresowań. Stworzone miejsce jest bodźcem do 

zwiększenia aktywności życiowej, polepsza jakość życia seniorów oraz stwarza możliwości 

realizacji własnych pasji,  

a  cykliczne spotkania integrują i wzmacniają więzi międzyludzkie. Stanowi też źródło 

niewyczerpanych inspiracji, wymiany doświadczeń i poglądów. Seniorzy aktywnie uczestniczą  

w życiu społecznym i kulturalnym miasta. Aktywność i uczestnictwo  

w spotkaniach i zajęciach zapobiega samotności i izolacji oraz zapewnia Seniorom dobre 

samopoczucie (..). Sprawozdanie z kontroli stanowi załącznik nr 4  do niniejszego sprawozdania z 

działalności. 

 

V. Na posiedzeniu komisji w dniu 21 maja 2018 roku Komisja Rewizyjna rozpatrzyła 

sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta i Gminy Sztum za rok 2017 oraz sprawozdanie 

finansowe budżetu Miasta i Gminy Sztum za rok 2017 i Sztumskiego Centrum Kultury za rok 

2017 wraz z informacją o stanie mienia komunalnego na dzień 31 grudnia 2017 roku. 
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Komisja Rewizyjna podjęła uchwałę w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi  Miasta i Gminy  Sztum  z tytułu wykonania budżetu gminy za rok 2017  

w którym stwierdza, że analiza sprawozdania z wykonania budżetu i sprawozdania 

finansowego daje podstawę do stwierdzenia, że Burmistrz Miasta i Gminy Sztum dbał w roku 

2017 o pozyskiwanie dochodów, a wydatki czynił oszczędnie i celowo. Dowodem na to jest 

sytuacja finansowa Gminy Sztum. Na podstawie rozpatrywanych materiałów źródłowych, 

wysłuchanych wyjaśnień i informacji Skarbnika Miasta i Gminy, kierowników referatów oraz 

dyrektorów jednostek gminnych Komisja Rewizyjna stwierdza, że Burmistrz Miasta i Gminy, 

realizując zadania związane z wykonaniem budżetu, kierował się zasadą celowości, legalności, 

rzetelności i oszczędności w gospodarowaniu środkami publicznymi. W ramach oceny 

realizacji budżetu Miasta i Gminy za rok 2017 Komisja Rewizyjna dokonała analizy realizacji 

zadań inwestycyjnych zaplanowanych na rok 2017. Powyższe  argumenty dają podstawę 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sztumie do pozytywnego zaopiniowania sprawozdania 

budżetu Gminy Sztum za rok 2017 i wystąpienia z wnioskiem do Rady Miejskiej o udzielenie 

absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Sztum. Stanowisko Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Sztumie wyrażone w uchwale komisji  w sprawie wniosku o udzielenie 

absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Sztum za rok 2017 oraz analizy sprawozdania 

finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu gminy za rok 2017 wraz z opinią Regionalnej 

Izby Obrachunkowej stanowi podstawę do wyrażenia pozytywnej opinii o realizacji budżetu 

Gminy za rok 2017 i wystąpienia do Rady Miejskiej z wnioskiem o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Miasta i Gminy Sztum.  

Na tym samym posiedzeniu Komisja Rewizyjna przyjęła sprawozdania z przeprowadzonej 

kontroli przez Komisję Rewizyjną inwestycji pn. „Urządzenie miejsca rekreacyjno- 

wypoczynkowego w Barlewiczkach jako wzmocnienie oferty turystycznej Krainy Dolnego 

Powiśla”. Komisja Rewizyjna na podstawie dokonanej wizji  lokalnej w terenie, kontroli 

dokumentacji i informacji udzielonej przez pracownika urzędu z Referatu Inwestycji  

nie stwierdziła nieprawidłowości w dokumentacji dotyczącej inwestycji pn. „Urządzenie 

miejsca rekreacyjno- wypoczynkowego w Barlewiczkach jako wzmocnienie oferty 

turystycznej Krainy Dolnego Powiśla”. Inwestycja celowa, zrealizowana zgodnie z projektem 

oraz normami technicznymi i sztuką budowlaną, długo oczekiwana przez mieszkańców. 

Inwestycja była dofinasowana ze środków Europejskiego Funduszu Rolnego na rzecz Rozwoju 

Obszarów Wiejskich: Europa inwestująca w obszary wiejskie w ramach 

poddziałania  „Wsparcie na wdrażanie operacji w ramach strategii rozwoju lokalnego 

kierowanego przez społeczność” w ramach działania „Wsparcie dla rozwoju lokalnego w 

ramach inicjatywy LEADER objętego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich (..). 
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Wysokość dofinansowania na roboty budowlane i nadzór inwestorski wyniosła: 119 992,00zł.  

W wyniku zrealizowanego zadania powstał teren służący do aktywnego wypoczynku i relaksu 

dla różnych grup wiekowych oraz w znaczący sposób wpłynęło na poprawę warunków życia 

mieszkańców. Zagospodarowanie terenu doskonale wpisuje się w krajobraz. Powstały 

kompleks rekreacyjno- wypoczynkowy spełnia funkcje służące mieszkańcom do aktywnego 

spędzenia czasu. W wyniku  zrealizowanego zadania wykonano m.in.:  plac zabaw  

z montażem urządzeń, strefę ze sprzętem fitness, strefę piknikową wraz z miejscem na ognisko 

z altanami drewnianymi i ławostołami wykonano chodnik z kostki brukowej, zagospodarowano 

tereny zielone poprzez obsianie trawą, ustawiono bramki z piłkochwytami do gry w piłkę. Na 

roboty budowlane  wykonawca udzielił  5 letniej gwarancji. W związku  

z wnioskiem Sołtysa wsi Barlewiczki dotyczącym nasadzenia zieleni- drzew, krzewów przez 

gminę zasugerowano, aby mieszkańcy w miarę możliwości we własnym zakresie zadbali  

o nasadzenia bądź też wykonali to przy udziale gminy.  Ponadto zaproponowano, aby gmina 

podjęła czynności o odrolnienie gruntu, na którym jest zlokalizowane boisko do gry w piłkę 

mając na względzie bezpieczeństwo osób korzystających z boiska w celu bezpiecznego  

i stałego umocowania bramek. Sprawozdanie z kontroli stanowi załącznik nr 5  do niniejszego 

sprawozdania z działalności. 

 

VI. Na kolejnym posiedzeniu w dniu 4 czerwca  2018 roku Komisja Rewizyjna przyjęła 

sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sztumie za rok 2017. 

 

 

VII. Siódme posiedzenie w dniu 18 czerwca 2018 roku składało się z dwóch części- w terenie 

i w siedzibie urzędu.  

W pierwszej części posiedzenia w terenie członkowie Komisji Rewizyjnej dokonali wizji 

lokalnej na kontrolowanych inwestycjach pn.:  

1) Montaż instalacji fotowoltaicznej w budynku Szkoły Podstawowej nr 1 w Sztumie-  

ul. Sienkiewicza, 

2) Montaż instalacji fotowoltaicznej w budynku Sztumskiego Centrum Kultury- ul Reja 13.  

 

W drugiej części posiedzenia w urzędzie Komisja dokonała analizy dokumentów 

kontrolowanych inwestycji dotyczących montażu instalacji fotowoltaicznej na obiektach 

użyteczności publicznej. 

Na tym samym posiedzeniu zgłoszono propozycje do planu pracy Komisji Rewizyjnej na II 

półrocze 2018 roku oraz zaopiniowano projekt uchwały w sprawie ustalenia planu pracy 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sztumie na II półrocze 2018 roku. 

 

 

VIII. Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 20 września 2018 roku kontynuowała kontrolę 

dokumentacji dotyczącej montażu instalacji fotowoltaicznej  w Gimnazjum Nr 1  

w Sztumie (Szkoła Podstawowa Nr 1 w Sztumie) i Sztumskim Centrum Kultury u Lidera 

Projektu, którym było Miasto Malbork. W związku z tym w Malborku w siedzibie Urzędu 
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Miejskiego  członkowie Komisji Rewizyjnej dokonali kontroli dokumentacji dotyczącej 

montażu instalacji fotowoltaicznej w Gimnazjum Nr 1 w Sztumie (Szkoła Podstawowa Nr 1 w 

Sztumie) i Sztumskim Centrum Kultury. Podczas przeprowadzonej kontroli dokumentacji 

dotyczącej montażu instalacji fotowoltaicznej członkowie Komisji Rewizyjnej dokonali 

analizy następujących dokumentów:  SIWZ, pytania i odpowiedzi na etapie SIWZ, ogłoszenie 

o zamówieniu, informację z sesji otwarcia ofert, ofertę złożoną przez wykonawcę oraz protokół 

z postępowania. 

 

W drugiej części posiedzenia już w urzędzie Komisja Rewizyjna przyjęła wniosek końcowy  

z przeprowadzonej kontroli inwestycji pn. Montaż instalacji fotowoltaicznych w budynku 

Szkoły Podstawowej nr 1 w Sztumie i budynku Sztumskiego Centrum Kultury, który zostanie 

zawarty w sprawozdaniu z przeprowadzonej kontroli przedmiotowej inwestycji.  

Ponadto Komisja zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej plan pracy Komisji Rewizyjnej 

w Sztumie na II półrocze 2018 roku. 

 

 

IX. Na kolejnym IX posiedzeniu w dniu 18 października 2018 roku Komisja Rewizyjna 

dokonała wizji lokalnej w terenie na kontrolowanej inwestycji pn. „Budowa parkingu przy ulicy 

Reja w Sztumie oraz inwestycji pn. „Przebudowa parkingu przy ul. Nowowiejskiego  

w Sztumie”. W drugiej części posiedzenia w Urzędzie komisja przeprowadziła kontrolę 

dokumentacji kontrolowanych inwestycji pn. „Budowa parkingu przy ulicy Reja w Sztumie”  

i „Przebudowa parkingu przy ul. Nowowiejskiego w Sztumie”. Na tym samym posiedzeniu 

członkowie Komisji Rewizyjnej przyjęli sprawozdanie z przeprowadzonej kontroli inwestycji 

pn. Montaż instalacji fotowoltaicznych w budynku Szkoły Podstawowej nr 1 w Sztumie  

i budynku Sztumskiego Centrum Kultury. Komisja Rewizyjna na podstawie dokonanej wizji 

lokalnej w terenie, po analizie dokumentów przedłożonych w urzędzie, dokumentów 

przetargowych udostępnionych przez Lidera projektu Miasto Malbork w Urzędzie Miejskim w 

Malborku oraz wyjaśnień udzielonych przez dyrektorów kontrolowanych jednostek, 

kierownika Referatu Inwestycji oraz przez pracowników Lidera projektu Miasto Malbork 

odpowiedzialnych za przeprowadzenie postępowania przetargowego i realizację inwestycji 

stwierdza, że inwestycja jak najbardziej celowa pod względem ekonomicznym  

i środowiskowym. Pozwala na obniżenie kosztów zużycia energii elektrycznej,  

gdyż przekształca energię słoneczną w energię elektryczną. W wyniku zastosowania paneli 

fotowoltaicznych do produkcji energii elektrycznej zmniejszy się emisja zanieczyszczeń 

emitowanych do atmosfery  przy stosowaniu konwencjonalnych źródłach energii. Te 

nowatorskie rozwiązania udało się zrealizować w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Pomorskiego na lata 2014- 2020 (..) współfinansowane  

z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego. Kwota dofinansowania wg umowy  
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o dofinansowanie- 45% dla Szumskiego Centrum Kultury wynosi 47.018,72 zł. brutto- 

dofinansowanie na tym poziomie wynika z tego, że SCK prowadzi działalność gospodarczą. 

Natomiast dla Gimnazjum nr 1 dofinansowanie na poziomie 65,195%- kwota dofinansowania 

wynosi 97.927,85 zł. brutto. Biorąc pod uwagę ekonomiczne i środowiskowe korzyści 

wynikające z zastosowania nowoczesnych technologii- montaż instalacji fotowoltaicznej  

w instytucjach użyteczności publicznej przy wykorzystaniu odnawialnych źródeł energii niech 

będzie dobrym przykładem służącym ochronie środowiska i kształtowaniu świadomości 

ekologicznej mieszkańców, gdyż fotowoltaika to czysta, nowoczesna energia- przyjazna dla 

środowiska, to technologia do przetwarzania energii słonecznej w energię elektryczną. Daje 

gwarancję zysku na przyszłość. Występujący nadmiar energii w okresie letnim zostanie 

wykorzystany w okresie zimowym. Sprawozdanie z przeprowadzonej kontroli stanowi załącznik 

nr 6  do niniejszego sprawozdania z działalności. 

Na tym samym posiedzeniu Komisja przyjęła sprawozdanie Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej z przeprowadzonej kontroli inwestycji pn. Termomodernizacja Szkoły Podstawowej 

w Nowej Wsi”. Komisja Rewizyjna na podstawie dokonanej wizji lokalnej  na przedmiotowej 

inwestycji, po analizie dokumentów oraz informacji i wyjaśnień udzielonych przez inspektora 

Referatu Inwestycji oraz dyrektora szkoły Podstawowej w Nowej Wsi nie stwierdziła 

nieprawidłowości  w realizacji inwestycji pn. „Termomodernizacja Szkoły Podstawowej  

w Nowej Wsi”. Inwestycja celowa - zrealizowana zgodnie z dokumentacją techniczną. 

Wykonana solidnie, z wysokiej jakości materiałów i  zgodnie ze sztuką budowlaną. Inwestycję  

zrealizowano w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego na 

lata 2014- 2020 (..) współfinansowane z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego  w 

ramach projektu  pn.  „Poprawa efektywności energetycznej w obiektach użyteczności 

publicznej na terenie Powiśla i Żuław (wraz z działaniami informacyjno – edukacyjnymi” -  

dofinansowano w kwocie 1.058.296,08zł., to co stanowi 65,195 % poniesionych kosztów 

zrealizowanej inwestycji. W ocenie Komisji Rewizyjnej w ramach zrealizowanej inwestycji 

wykonana termomodernizacja  trzech obiektów szkolnych  wpłynęła na poprawę architektury i 

walorów estetycznych budynków oraz podniesiony został standard obiektów. Z efektu 

przeprowadzonej termomodernizacji wynikają korzyści zarówno społeczne i ekonomiczne  

poprzez zmniejszenie zanieczyszczenia powietrza związkami chemicznymi dzięki redukcji 

zapotrzebowania na energię cieplną w okresie grzewczym, a co za tym idzie oszczędności na 

kosztach ogrzewania.  Na uwagę zasługuje również fakt, że w głównym budynku szkoły 

wykonano kompleksową modernizację kotłowni węglowej z wymianą kotłów na opalanie 

biomasą (pellet) wraz z pełną automatyką, instalacjami technologicznymi i sanitarnymi oraz 

izolacją- jest to ekologiczny system grzewczy i bardzo dobry sposób na ograniczenie emisji 
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zanieczyszczeń. Wykonano również wymianę starej instalacji elektrycznej na nową spełniającą  

wszelkie wymogi bezpieczeństwa. We wszystkich obiektach szkolnych wymieniono również 

oświetlenie na energooszczędne LED. Zastosowanie paneli fotowoltaicznych pozwoli na 

obniżenie kosztów zużycia energii elektrycznej, gdyż przekształca energię słoneczną w energię 

elektryczną. W wyniku zastosowania paneli fotowoltaicznych do produkcji energii elektrycznej 

zmniejszy się emisja zanieczyszczeń emitowanych do atmosfery  przy stosowaniu 

konwencjonalnych źródłach energii. Należy również podkreślić duże zaangażowanie dyrektora 

szkoły w zrealizowanych przedsięwzięciach oraz ogromną dbałość o podnoszenie standardu 

szkoły i działania  

w kierunku ciągłej poprawy bezpiecznych warunków nauczania w szkole. Sprawozdanie  

z kontroli stanowi załącznik nr 7  do niniejszego sprawozdania z działalności. 

 

X. Na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej w dniu 25 października 2018 roku  Komisja Rewizyjna 

przyjęła sprawozdanie z przeprowadzonej kontroli przez Komisję Rewizyjną Rady Miejskiej 

inwestycji pn. ”Budowa parkingu  przy ul. Reja w Sztumie” oraz inwestycji pn. „Przebudowa 

parkingu przy ulicy Nowowiejskiego w Sztumie”. Komisja Rewizyjna  

na podstawie dokonanej wizji lokalnej w terenie, po analizie dokumentów przedłożonych  

w urzędzie, przez Referat Inwestycji i Referat Organizacyjny i Zamówień Publicznych  

oraz wyjaśnień i informacji udzielonych przez kierownika Referatu Inwestycji stwierdza,  

że inwestycje parkingowe są jak najbardziej celowe- przy ulicy Reja powstał parking  

dla samochodów osobowych zabezpieczający potrzeby dla osób parkujących ze Szkoły 

Podstawowej nr 2 oraz osób przyjeżdżających na seanse filmowe do kina. Parking  

o nawierzchni z płyt ażurowych 40x60x12cm grafitowych i szarych oraz nawierzchnie  

z kostki brukowej betonowej. Zgodnie ze specyfikacją techniczną otwory płyt ażurowych 

zostały wypełnione humusem i obsiane trawą. Ażurowa budowa płyt pozwala na przesiąkanie 

wód opadowych do gruntu, zapobiega to gromadzeniu się wody, gdyż deszczówka swobodnie 

rozprowadza się na całej powierzchni, jest to teren biologicznie czynny, gdyż zapewnia 

naturalną wegetację roślin i retencję wód opadowych. Nawierzchnia parkingów została 

zaprojektowana zgodnie z zapisami Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego 

według, którego na terenie objętym realizacją inwestycji wymagane jest zastosowanie 

nawierzchni ażurowej przepuszczalnej, dotyczy to zarówno parkingu przy ulicy Reja jak  

i Nowowiejskiego. Ponadto zaznaczyć należy, że w przypadku pełnej zabudowy parkingu,  

tj. wykonania powierzchni utwardzonej gmina zobowiązana byłaby ponosić opłaty do Wód 

Polskich, wysokość opłat uzależniona od wielkości utwardzonej powierzchni. Liczba 

wyznaczonych miejsc parkingowych na tym parkingu- 33 szt. Jednakże istnieje możliwość 
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parkowania do 40 samochodów osobowych.  Dodatkowo na prośbę mieszkańców firma 

wykonała chodnik o nawierzchni utwardzonej. Wykonano również oświetlenie parkingu  

z energooszczędnymi oprawami oświetleniowymi LED. Miejsca dla osób niepełnosprawnych 

zostały oznakowane poprzez ustawienie znaków pionowych oraz malowanie nawierzchni 

wydzielonego miejsca w kolorze niebieskim. Komisja Rewizyjna stwierdza, że inwestycja jest 

celowa, funkcjonalna, wygodna i korespondująca z otoczeniem. W sposób jak najbardziej 

właściwy została zagospodarowana do tej pory niewykorzystana przestrzeń publiczna  

z przeznaczeniem na parking bardzo potrzeby w tym rejonie miasta. Natomiast przy ulicy 

Nowowiejskiego w Sztumie w wyniku przebudowy powstał parking dla samochodów 

osobowych o nawierzchni z płyt ażurowych 40x60x12cm grafitowych i szarych oraz 

nawierzchnie chodników z kostki brukowej betonowej. Zgodnie ze specyfikacją techniczną 

otwory płyt ażurowych zostały wypełnione humusem i obsiane trawą. Na parkingu zostały 

wyznaczone 23 miejsca parkingowe. Istnieje możliwość parkowania do 31 samochodów 

osobowych. Ponadto zamontowano bariery ochronne. Miejsca dla osób niepełnosprawnych 

zostały oznakowane poprzez ustawienie znaków pionowych oraz malowanie nawierzchni 

wydzielonego miejsca. Komisja Rewizyjna zwróciła uwagę, aby podczas przeglądu 

gwarancyjnego zwrócić uwagę na miejscowo popękane płyty ażurowe na parkingu przy  

ulicy Nowowiejskiego, które należy wymienić. Inwestycja jak najbardziej celowa, potrzebna, 

wykonana solidnie i zgodnie ze sztuką budowalną.  Sprawozdanie z przeprowadzonej kontroli 

stanowi załącznik nr 8  do niniejszego sprawozdania z działalności.                                                                                               

                                                                                       Przewodniczący 

                                                                                            Komisji  Rewizyjnej Rady Miejskiej             
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